
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 2539
2. 'Αδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Π. Καµµένου, σελ.

2550
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 4ο Γυµνάσιο Νέας Ιωνίας Αττικής, σελ. 2550
4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 2552, 2553, 2554

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 2539-2541
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

2541-2549
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 25 Νοεµβρίου 2013, σελ. 2550
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά

µε το "Ανάκτορο του Νέστορος" στην Πύλο, σελ. 2551
β) Προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και Αιγαίου, σχετικά µε την

αύξηση της ανεργίας των Ελλήνων ναυτικών, σελ. 2552

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση σχεδίου νόµου:                                                                                                        
Οι Υπουργοί Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρό-

νοιας, Οικονοµικών, Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλε-
κτρονικής Διακυβέρνησης και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και
Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κατέθεσαν σχέδιο νόµου: "Αναβάθ-
µιση και βελτίωση των µηχανισµών είσπραξης των ασφαλι-
στικών φορέων, πρόστιµα για την ανασφάλιστη και αδήλωτη
εργασία και λοιπές διατάξεις αρµοδιότητας Υπουργείου Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας", σελ. 2550

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2539-2554

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2552, 2554
ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ Ι. , σελ. 2553
ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ Ε. , σελ. 2552, 2554

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ Ι. , σελ. 2551
ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ Μ. , σελ. 2552, 2553
ΒΟΥΔΟΥΡΗΣ Ο. , σελ. 2551
ΚΟΥΖΗΛΟΣ Ν. , σελ. 2552, 2553

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΕ’

Παρασκευή  22 Νοεµβρίου 2013



Αθήνα, σήµερα στις 22 Νοεµβρίου 2013 ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.04’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 21-11-2013
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΛΔ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
21 Νοεµβρίου 2013, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Ενσωµάτωση της Οδηγίας 2011/77/ΕΕ του Ευ-
ρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 27ης Σεπτεµ-
βρίου 2011 και της Οδηγίας 2012/28/ΕΕ του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 25ης Οκτωβρίου 2012 στο
ελληνικό δίκαιο και τροποποίηση του νόµου 2121/1993 - Πνευ-
µατική ιδιοκτησία, συγγενικά δικαιώµατα και πολιτιστικά θέµατα-
ΦΕΚ/Α/25/1993»)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Κωνσταντίνο
Μπαρµπαρούση, Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Υποστήριξης και Συ-
νεργασίας των Μελών Ενόπλων Δυνάµεων και η Ένωση
Στρατιωτικών της Περιφέρειας Θεσσαλίας αιτούνται την ανάγκη
σίτισης του στρατιωτικού προσωπικού, που υπηρετεί σε µονάδες
εκτός του τόπου µόνιµης κατοικίας, όταν αυτό σιτίζεται σε στρα-
τιωτικές λέσχες.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Ιδιοκτητών Ακινήτων του
Νοµού Αχαΐας διαµαρτύρεται για την εξισωτική επιβολή του ενι-
αίου φόρου ακινήτων στην αγροτική γη, µε τα εντός πολεοδοµι-
κού σχεδίου οικόπεδα.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις καταγ-
γελίες του προέδρου τής Ένωσης Ιατρών Νοσοκοµείων Αχαΐας
εναντίον συναδέλφων τους που εκµεταλλεύονται την αδυναµία
των ασθενών προς δικό τους χρηµατικό όφελος. 

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε ιατρούς

που υπερσυνταγογραφούσαν φάρµακα και εξετάσεις στην
Πάτρα.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι των θυγατρικών της
ΕΟΜΜΕΧ, «ΕΛΚΕΔΕ Α.Ε.», «ΕΛΚΑ Α.Ε.», «ΚΕΓ Α.Ε.» εκφράζουν
τη διαµαρτυρία τους για τη λύση και την εκκαθάριση των εται-
ρειών τους καθώς και για τη µεταφορά τους σε θέσεις αντίστοι-
χης αρµοδιότητας µε αυτές που απασχολούνταν. 

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε ελέγχους του
ΣΔΟΕ σε όλες τις επαγγελµατικές ενώσεις.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε τραπεζι-
κούς καταθέτες οι οποίοι µετά από συµβουλή του Συνήγορου
του Καταναλωτή, δηλώνουν εγγράφως στην τράπεζα ότι επιθυ-
µούν το ακατάσχετο για τους λογαριασµούς τους που δεν ξε-
περνούν τα 1.500 ευρώ. 

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε καταγγε-
λίες για φορείς δασοπυρόσβεσης που προσφέρουν υπηρεσίες
επ’ αµοιβή.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε εισαγγε-
λική έρευνα για διαφθορά σε βάρος υπαλλήλων του
Ιπποκράτειου Νοσοκοµείου στη Θεσσαλονίκη.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε επιστολή της
Οικολογικής Κίνησης Πάτρας, για την άµεση ανάγκη καθαρισµού
στο έλος της Αγυιάς.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
Υπουργό Τουρισµού, η οποία έµεινε σε ξενοδοχείο που πληρώ-
σαµε 500 ευρώ τη βραδιά.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Εργοληπτών-Κατασκευα-
στών Δηµοσίων Ιδιωτικών Έργων-Εργολάβων Οικοδόµων-
Διαχειριστών- Εκµεταλλευτών Ακινήτων Ελλάδος. εκφράζει τη δια-
µαρτυρία της για τον ενιαίο φόρο ακινήτων και ζητά να επέλθουν
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στο νοµοσχέδιο οι απαραίτητες αλλαγές και βελτιώσεις για να
µην οδηγηθεί σε καταστροφή ο κατασκευαστικός κλάδος.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Συνοµοσπονδία
Ενώσεων Αγροτικών Συνεταιρισµών εκφράζει την αντίθεσή της
για την οικονοµική επιβάρυνση των αγροτών από το σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών για τον τρόπο φορολόγησης
των αγροτεµαχίων.

14) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟΔΗΜΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Στρατιωτικών Περιφέ-
ρειας Αττικής αιτείται την τροποποίηση υπουργικής απόφασης
σχετικά µε απαλλαγές του στρατιωτικού προσωπικού µετά από
την εκτέλεση εικοσιτετράωρης υπηρεσίας διανυκτερεύσεως.

15) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟΔΗΜΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Μεσιτών Αστικών
Συµβάσεων Ελλάδος εκθέτει τις προτάσεις της, ώστε η αγορά
ακινήτων να εξέλθει από την κρίση που έχει περιέλθει.

16) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Συλλόγου Ανδρι-
τσάνων αιτείται τη λήψη µέτρων για την εύρυθµη λειτουργία του
Κέντρου Υγείας Ανδρίτσαινας.

17) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Πεν-
ταετούς Υποχρέωσης Συµβασιούχων Πυροσβεστών εκθέτει τις
προτάσεις της για την αναδιάρθρωση και την αποτελεσµατικό-
τερη λειτουργία του Πυροσβεστικού Σώµατος.

18) Οι Βουλευτές, Φθιώτιδας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ και
Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων Επεξεργασίας Ελιάς-Ελαι-
όλαδου Φθιώτιδας εκφράζει τη διαµαρτυρία του για παραβιάσεις
της εργατικής νοµοθεσίας από ανώνυµη εταιρεία, η οποία µετά
από την πτώχευσή της και ενώ υπάχθηκε στην διαδικασία εξυ-
γίανσης του άρθρου 99, δεν ικανοποιεί της υποχρεώσεις της
προς τους εργαζοµένους.

19) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Μεσιτών Αστικών
Συµβάσεων Ελλάδος εκθέτει τις προτάσεις της, προκειµένου η
αγορά ακινήτων να εξέλθει από την κρίση που έχει περιέλθει.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Προστασίας Κα-
ταναλωτών Κρήτης αιτείται τη διαφορετική φορολογική
αντιµετώπιση των κατασκευαστών που έχουν κατασκευασµένα σπί-
τια (προϊόντα εµπορίας) µε µηδενικό καταναλωτικό ενδιαφέρον. 

21) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται
στα σοβαρά λειτουργικά προβλήµατα που αντιµετωπίζει η χει-
ρουργική κλινική στο Βενιζέλειο Νοσοκοµείο Ηρακλείου.

22) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Αγελαδοτροφικός Συνεταιρισµός
Άρτας-Πρέβεζας διαµαρτύρεται για την κατάργηση της αγορα-
νοµικής διάταξης που αναφέρεται στην αναγραφή προέλευσης
του γάλακτος.

23) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι αδιόριστοι επιτυχόντες του
Ειδικού Γραπτού Διαγωνισµού του Υπουργείου Δικαιοσύνης αι-
τούνται την κατανοµή όλων των επιτυχόντων µετά από τον
έλεγχο του ΑΣΕΠ εντός του 2013.

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο

αίτηµα του Δηµοτικού Συµβουλίου Χανίων για τη µη κατάργηση
της σίτισης των µαθητών των µουσικών και καλλιτεχνικών σχο-
λείων. 

25) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελ-
µατιών-Βιοτεχνών και Εµπόρων του Νοµού Ηρακλείου εκφράζει
τη διαµαρτυρία της γιατί πολλές ελληνικές τράπεζες αρνούνται
να παραλάβουν δηλώσεις καταθετών περί ακατάσχετου των τρα-
πεζικών λογαριασµών σύµφωνα µε το άρθρο 20 του ν.4161/2013.

26) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τον κίνδυνο να αναστείλει
τη λειτουργία της η Ψυχιατρική Κλινική του Νοσοκοµείου Πύρ-
γου, λόγω έλλειψης ιατρικού προσωπικού.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός και Εισαγωγικός Σύλ-
λογος Αιγιαλείας αιτείται την υιοθέτηση προτάσεών του για το
µέλλον του ΟΑΕΕ.

28) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Διευθυντής της Διεύθυνσης της
Δευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης Καβάλας αιτείται την απόσπαση
ειδικών εκπαιδευτικών για την κάλυψη των κενών θέσεων στα
σχολεία ειδικής αγωγής.

29) Η Βουλευτής Άρτης κ. ΟΛΓΑ ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο κ. Ευθύµιος Μαντέλος αιτείται την επίλυση
θέµατος που αφορά στη συνταξιοδότηση υπαλλήλων που τίθεν-
ται σε διαθεσιµότητα ενώ υπολείπονται µέρες ή µήνες για τη
συµπλήρωση του δικαιώµατος πλήρους συνταξιοδότησής τους.

30) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟΔΗΜΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ζηµιωθέντων Επεν-
δυτών Φωτοβολταικών αιτείται να εξαιρεθούν από οποιαδήποτε
ρύθµιση έχει ή πρόκειται να επιβάλει το ΥΠΕΚΑ.

31) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Κεντρική Κλαδική Συνεταιριστική Ένωση
Πτηνοτροφικών Προϊόντων «Πτηνοτροφική» και η Πανελλήνια
Ένωση Οργανώσεων Πτηνοτρόφων Παραγωγών αιτούνται την
απαλλαγή των πτηνοτροφικών εκµεταλλεύσεων από τη φορολό-
γηση ακινήτων όλων των κατηγοριών, που αφορά τα κτίσµατα,
τα οικόπεδα και τα αγροτεµάχια.

32) Η Βουλευτής Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία το δεκαπενταµελές µαθητικό συµβούλιο του
Μαυρογενείου ΕΠΑΛ Σάµου αιτείται την κάλυψη των κενών θέ-
σεων σε καθηγητές µαθηµάτων ειδικότητας.

33) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Πανελλήνια Ένωση Επιχειρηµατιών Ιδιοκτητών Στε-
γασµένων Σταθµών Αυτοκινήτων επισηµαίνει ότι οι ιδιοκτήτες
στεγασµένων χώρων στάθµευσης υπέστησαν την τελευταία τριε-
τία τεράστια οικονοµική αφαίµαξη µε την επιβολή του ΕΕΤΗΔΕ
και του ΕΕΤΑ και καταθέτει τις προτάσεις της σχετικά µε την επι-
βολή του ενιαίου φόρου ακινήτων.

34) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην υπολειτουργία
του υποκαταστήµατος ΕΛ.ΤΑ. της Νέας Φιγαλείας του Νοµού
Ηλείας, λόγω έλλειψης προσωπικού.

35) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Δηµόσια Κεντρική Βιβλιοθήκη
Έδεσσας αιτείται την ανάγκη άµεσης απόσπασης υπαλλήλου
στην εν λόγω Βιβλιοθήκη, που λειτουργεί µόνο µε µία υπάλληλο.
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36) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Αστυνοµικών Υπαλλήλων διαµαρτύρεται για τον αποκλεισµό των
αποφοίτων της Σχολής Αστυφυλάκων από τις κατατακτήριες εξε-
τάσεις εισαγωγής στα πανεπιστήµια.

37) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Πρόεδροι των Τοπικών Συµβου-
λίων Πετρωτού-Καλής Κώµης και Ελληνικών του Δήµου Αργιθέας
του Νοµού Καρδίτσας αιτούνται την άµεση στελέχωση του αγρο-
τικού ιατρείου της περιοχής µε ιατρό.

38) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΑΘΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αντιπεριφερειάρχης της Περιφέρειας
της Στερεάς Ελλάδας εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την κα-
θυστέρηση των έργων στις πληγείσες περιοχές των Δήµων Λι-
βαδειάς και Διστόµου - Αράχωβας - Αντίκυρας, που έχουν
κηρυχτεί σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης.

39) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Επαγγελµατική-Επιστηµονική
Ένωση Τεχνολογικής Εκπαίδευσης Μηχανικών εκφράζει τη δια-
µαρτυρία της γιατί το Υπουργείο Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων συναινεί διά της πλαγίας οδού, στη διατήρηση «κλειστού
επαγγέλµατος» για µια οµάδα τεχνικών, αποκλείοντας από την
αγορά εργασίας, µηχανικούς µη µέλη του ΤΕΕ.

40) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται την άµεση δηµιουργία αντιπληµµυρι-
κών έργων, λόγω της συχνής υπερχείλισης των ποταµών
Αλφειού και Νέδα στο Νοµό Ηλείας.

41) Η Βουλευτής Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του Πυ-
θαγορείου Γυµνασίου Σάµου διαµαρτύρεται για την έλλειψη
καθηγητών ειδικότητας µαθηµατικού και φιλόλογου στο Πυθα-
γορείου Γυµνάσιο Σάµου.

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται
στην αδυναµία των κτηνοτρόφων να σιτίσουν σωστά τα ζώα
τους, αφού το κόστος των ζωοτροφών έχει αυξηθεί κατά 30% τα
τελευταία χρόνια. 

43) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ.κ. ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ
και ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι υπο-
ψήφιοι για διορισµό διακριθέντες αθλητές αιτούνται την ολοκλή-
ρωση της διαδικασίας του διορισµού τους στο δηµόσιο τοµέα
σύµφωνα µε το ν.2725/1999 και το ν.3708/2008.

44) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Καραγιαννίδης Κων/νος, αδιόριστος επι-
λαχών στο διαγωνισµό του ΑΣΕΠ του έτους 1995, στον κλάδο µε-
ταφραστών Δ.Ε. αιτείται τον άµεσο διορισµό του στο δηµόσιο

τοµέα.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα λει-
τουργικά προβλήµατα του Νοσοκοµείου «Άγιος Ανδρέας».

46) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ιερά Σύνοδος της Εκκλησίας
της Ελλάδος και ο Δήµος Σκύδρας του Νοµού Πέλλας αιτούνται
την παραχώρηση για δέκα έτη του στρατιωτικού ακινήτου «ΛΑΦ
ΣΚΥΔΡΑΣ» στην Εκκλησία της Σκύδρας, η οποία λόγω της αύξη-
σης των συσσιτίων αγάπης για τους άπορους ζητά µεγαλύτερο
χώρο για την παρασκευή των γευµάτων.

47) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός και Βιοµηχανικός
Σύλλογος Χαλκίδας προτείνει τη διαµόρφωση ενός νέου µοντέ-
λου, που θα επιτρέπει την εξισορρόπηση των εισπράξεων για τον
ΟΑΕΕ και την επιβίωση των µικροµεσαίων επιχειρήσεων.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στις αντιδρά-
σεις για την τοποθέτηση του κ. Βασίλη Δηµόπουλου στη θέση
του διοικητή του Νοσοκοµείου «Άγιος Ανδρέας» στην Πάτρα.

49) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε συ-
νεχώς αυξανόµενη συµµετοχή στα φάρµακα για τους ασφαλι-
σµένους, µε αποτέλεσµα πολλοί ασθενείς να αδυνατούν να πλη-
ρώσουν το µεγάλο κόστος συµµετοχής.

50) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι πρόεδροι των Επιµελητηρίων Κεν-
τροδυτικής Μακεδονίας αιτούνται τη νοµοθέτηση της κεφαλαιο-
ποίησης των οφειλών που έχουν οι επαγγελµατίες έµποροι βιο-
τέχνες προς τον ΟΑΕΕ.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1383/06-09-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κ.κ. Διώτη Ηρούς, Αγαθοπούλου Ειρήνης-Ελένης, Βαρεµένου Γε-
ώργιου, Βούτση Νικόλαου, Γάκη Δηµητρίου, Διαµαντόπουλου
Ευάγγελου, Ζεϊµπέκ Χουσεΐν, Ζερδελή Ιωάννου, Θεοπεφτάτου
Αφροδίτης, Ιγγλέζη Αικατερίνης, Καλογερή Αγνής, Κατριβάνου
Βασιλικής, Καφαντάρη Χαρούλας (Χαράς), Κοντονή Χαράλαµ-
που-Σταύρου, Κουράκη Αναστάσιου (Τάσους), Κυριακάκη Βασι-
λείου, Μιχαλάκη Νικολάου, Μπάρκα Κωνσταντίνου, Ξανθού
Ανδρέα, Πάντζα Γεώργιου, Παπαδηµούλη Δηµήτριου, Πετράκου
Αθανάσιου, Σταθά Ιωάννη, Σταµπουλή Αφροδίτης, Συρµαλένιου
Νικολάου, Τριανταφύλλου Μαρίας, Τσουκαλά Δηµητρίου, Χαρα-
λαµπίδου Δέσποινας, Χατζηλάµπρου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ’
αριθµ. 130/29-10-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 1597/12-09-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Παπακώστα - Σιδηροπούλου Κατερίνας δόθηκε µε το υπ’

αριθµ. 86802/30-10-2013 έγγραφο από την Υφυπουργό Υγείας η
ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 1968/25-09-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κ.κ. Κουίκ Τέρενς - Σπένσερ - Νικολάου, Μακρή Ραχήλ δόθηκε

µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ1165449/ΕΞ/2013/753/30-10-2013 έγγραφο
από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 2860/18-10-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουίκ Τέρενς - Σπένσερ - Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

ΥΠ.ΠΟ.Α./ΓΡ.ΥΠ./Κ.Ε./137/30-10-201. έγγραφο από τον Υφυ-
πουργό Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριοι συνάδελφοι,
έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο των επίκαιρων
ερωτήσεων της Δευτέρας 25 Νοεµβρίου 2013.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 269/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Χανίων της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μανούσου Βολουδάκη
προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά
µε την ένταξη στο ΕΣΠΑ του έργου αναβάθµισης του ραντάρ
προσέγγισης του αεροδροµίου Χανίων.

2. Η µε αριθµό 278/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Νοµού Αττικής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς–Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Γεωργίου Πάντζα προς
τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την καθυστέρηση στην έκδοση της «πράξης βεβαί-
ωσης παράβασης» της Ειδικής Υπηρεσίας Επιθεωρητών Περι-
βάλλοντος για το έργο κατασκευής της «Ολοκληρωµένης
Εγκατάστασης Διαχείρισης Αποβλήτων» στο «Μαύρο Βουνό»
Γραµµατικού.

3. Η µε αριθµό 287/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασιλείου Καπερ-
νάρου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε δηµοσιεύµατα
περί αδήλωτων ποσών που µεταφέρθηκαν στο εξωτερικό από
εταιρείες τύπου «WESTERN UNION».

4. Η µε αριθµό 285/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ.
Αντωνίου Γρέγου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την
«πίεση της Γερµανίας προς την Ελλάδα για συµβιβασµό στο
θέµα της ονοµασίας των Σκοπίων».

5. Η µε αριθµό 275/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Ασηµίνας
Ξηροτύρη-Αικατερινάρη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης και Αντα-
γωνιστικότητας, σχετικά µε την αντιµετώπιση της ακρίβειας των
βασικών ειδών πρώτης ανάγκης.

6. Η µε αριθµό 281/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Κουµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Θεοδοσίου Κωνσταντινίδη προς τους Υπουργούς Υγείας και
Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
σχετικά µε τη µετάταξη δεκαπέντε υγειονοµικών υπαλλήλων από
τη Θεσσαλονίκη στην Αθήνα.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 270/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηλείας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Μαρίνου προς
τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την
κατασκευή του έργου «Ολυµπία Οδός» χωρίς αλλαγή του φυσι-
κού αντικειµένου.

2. Η µε αριθµό 279/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς–Ενω-
τικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Βασιλικής Κατριβάνου προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τους ελέγχους στο Μητροπολιτικό
Κοινωνικό Ιατρείο Ελληνικού και το Ιατρείο των «Γιατρών του Κό-
σµου».

3. Η µε αριθµό 286/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Θεσσαλονίκης του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ.
Πολύβιου Ζησιµόπουλου προς τους Υπουργούς Εθνικής Άµυνας
και Ναυτιλίας και Αιγαίου, σχετικά µε την αξιοποίηση του κατα-
σχεµένου φορτίου όπλων στη Ρόδο.

4. Η µε αριθµό 282/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λαρίσης του Κουµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου
Λαµπρούλη προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε την ανάγκη κάλυψης των κενών στη δευτεροβάθµια και
πρωτοβάθµια εκπαίδευση µε διορισµούς µόνιµων εκπαιδευτικών.

Ο Πρόεδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Καµµένος ζητεί
άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι

οι Υπουργοί Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, Οι-
κονοµικών, Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυ-
βέρνησης και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων κατέθεσαν σχέδιο νόµου «Αναβάθµιση και βελτίωση των
µηχανισµών είσπραξης των ασφαλιστικών φορέων, πρόστιµα για
την ανασφάλιστη και αδήλωτη εργασία και λοιπές διατάξεις αρ-
µοδιότητας Υπουργείου Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή. 
Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-

δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία σα-
ράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από
το 4ο Γυµνάσιο Νέας Ιωνίας Αττικής (Α’ Τµήµα). 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 256/18-11-2013 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή Β’ Αθη-
νών κ. Οδυσσέα Βουδούρη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και
Αθλητισµού, σχετικά µε το «Ανάκτορο του Νέστορος» στην Πύλο.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Βουδούρη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός κ. Ανδριανός.

Κύριε Βουδούρη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά, για να ανα-
πτύξετε την επίκαιρη ερώτησή σας. 

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΒΟΥΔΟΥΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,
όπως γνωρίζετε, το ανάκτορο που ονοµάζεται «Ανάκτορο του Νέ-
στορος» ανακαλύφθηκε µόλις πριν από τον πόλεµο. Δυστυχώς
λόγω του πολέµου δεν αναστηλώθηκε τότε. Αναστηλώθηκε τη
δεκαετία του ’50 και λόγω της οικονοµικής δυσπραγίας που
υπήρχε τότε στεγάστηκε το κύριο κτήριο αυτού του µνηµείου,
αλλά δεν στεγάστηκαν ούτε το ανάκτορο του πατέρα του Νέστο-
ρος, το «Ανάκτορο του Νηλέως», ούτε αυτό που ονοµάζουµε
«αποθήκη του οίνου», που είναι ένα µοναδικό µνηµείο των µυκη-
ναϊκών χρόνων, ούτε το βορειοανατολικό κτήριο. Τρία, δηλαδή,
τµήµατα αυτού του ανακτόρου δεν στεγάστηκαν. 

Για λόγους διατήρησης, η αποθήκη του οίνου καταχώθηκε.
Είναι µια πρακτική που συνηθίζεται όταν δεν µπορούµε να δια-
τηρήσουµε το µνηµείο. Παρά το γεγονός ότι το 2009 υπήρξε µια
πρόταση για να υπάρξει ένα νέο στέγαστρο, το οποίο θα καλύ-
πτει το σύνολο αυτών των ευρηµάτων, αυτή η πρόταση δεν υιο-
θετήθηκε και δύο χρόνια αργότερα, το 2011, υιοθετήθηκε µια
άλλη πρόταση, η οποία αναστηλώνει το στέγαστρο µόνο για το
κύριο κτήριο. 

Το πρόβληµα είναι ότι αγνοήθηκε η αποθήκη του οίνου και ο
πυλώνας ο οποίος θα στηρίξει αυτό το στέγαστρο έρχεται να πα-
κτωθεί ακριβώς πάνω στις καταχωµένες αρχαιότητες, προκαλών-
τας προφανώς πάρα πολύ µεγάλες ζηµιές. Αυτό έχει επισηµανθεί
από τη Διεύθυνση Αρχαιοτήτων και το Υπουργείο το ξέρει από
τον Αύγουστο του 2013. 

Συνεπώς η ερώτηση περιέχει τρεις πτυχές. Η πρώτη είναι εάν
το Υπουργείο προτίθεται να αποτρέψει αυτήν την καταστροφή,
η δεύτερη πτυχή είναι τι προτίθεται να κάνει το Υπουργείο έτσι
ώστε να υπάρχει η ανάδειξη του συνόλου των ευρηµάτων του
Ανακτόρου του Νέστορος και η τρίτη είναι τι προτίθεται να κάνει
το Υπουργείο για να διερευνήσει τις ευθύνες που υπάρχουν για
το γεγονός ότι έχει αρχίσει αυτή η αναστήλωση που καταστρέφει
ένα τµήµα των αρχαιοτήτων, παρά τις επισηµάνσεις της Διεύθυν-
σης Αρχαιοτήτων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο Υφυπουργός Πο-
λιτισµού και Αθλητισµού κ. Ανδριανός έχει τον λόγο για τρία
λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Ευχαρι-
στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, συµµερίζοµαι πλήρως το έντονο ενδιαφέ-
ρον σας για την προστασία και την ανάδειξη των µνηµείων της
πολιτιστικής µας κληρονοµιάς. Είµαι βέβαιος ότι θα συµφωνή-
σετε µαζί µου πως τόσο το επίπεδο της επιστηµονικής και τεχνι-
κής κατάρτισης των στελεχών των αρµόδιων υπηρεσιών του
Υπουργείου Πολιτισµού και Αθλητισµού όσο και η αποδεδειγ-
µένα υψηλή αίσθηση του καθήκοντος που τους διακρίνει κάνει
εξαιρετικά απίθανο το ενδεχόµενο να προκληθούν, από πρόθεση
ή από παράβλεψη, βλάβες στις αρχαιότητες.

Σε κάθε περίπτωση, όµως, οφείλουµε όντως να εξετάσουµε
µε προσοχή και εξονυχιστικά κάθε ερώτηµα που ανακύπτει, είτε
αυτό διατυπώνεται µε τη µορφή του κοινοβουλευτικού ελέγχου
είτε όχι. Σας µεταφέρω, λοιπόν, τι αναφέρει το χθεσινό σχετικό
έγγραφο που µου έστειλε ο Αναπληρωτής Προϊστάµενος της Δι-
εύθυνσης Αναστήλωσης Αρχαίων Μνηµείων, ακριβώς, δηλαδή,
της υπηρεσίας που ζήτησε τη διερεύνηση εναλλακτικών λύσεων
για τη χωροθέτηση του ενός από τα δεκαέξι προβλεπόµενα θε-
µέλια του νέου στεγάστρου. 

«Η τοποθέτηση του νέου στεγάστρου επί του Ανακτόρου του

Νέστορα στην Πύλο αποτελεί ένα τεχνικό έργο σύνθετο, µεγά-
λης αξίας, πολύπλοκο και εξέχουσας σηµασίας για την προστα-
σία του µνηµείου, που θα συνεισφέρει ενεργά στο ζήτηµα της
ανάδειξής του. Για το σχεδιασµό και την τοποθέτησή του έλαβε
χώρα συνεργασία των υπηρεσιών του Υπουργείου Πολιτισµού
και των ανασκαφέων –η Αµερικανική  Σχολή Κλασικών Σπουδών,
δηλαδή- ενώ τηρήθηκαν όλες οι προβλεπόµενες από το νόµο
διαδικασίες.

Δεν έχει συντελεστεί καµµία καταστροφή επί των αρχαίων κα-
ταλοίπων, αφού προηγήθηκε ανασκαφική διερεύνηση στις προ-
βλεπόµενες από τη µελέτη θέσεις θεµελίωσης του στεγάστρου,
ενώ η απόσπαση των πίθων δεν ενέχει την έννοια φυσικής κατα-
στροφής.

Η επισήµανση της Διεύθυνσης Αναστήλωσης Αρχαίων Μνη-
µείων αποσκοπεί στη διαφύλαξη όχι µόνο της φυσικής παρου-
σίας, αλλά και των ηθικών αξιών που ενυπάρχουν στο ανάκτορο
και συγκεκριµένα στον εξέχουσας σηµασίας χώρο της µεγάλης
αποθήκης του οίνου, ήτοι της φυσιογνωµίας και της ενότητας
του χώρου και της συστοιχίας των πίθων στην αυθεντική τους
θέση.

Στο πλαίσιο αυτής της επισήµανσης είναι σε εξέλιξη η συνερ-
γασία των συναρµοδίων υπηρεσιών του Υπουργείου Πολιτισµού
και Αθλητισµού και των µελετητών για την εξεύρεση της βέλτι-
στης λύσης.».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε  Βουδούρη,
έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΒΟΥΔΟΥΡΗΣ: Κύριε Υπουργέ, καταγράφω θετικά
τη δήλωσή σας ότι διερευνάτε τη βέλτιστη λύση. Θέλω, όµως,
να επισηµάνω και να διασαφηνίσω το εξής. 

Πρώτον -πέρα από το θέµα της τήρησης ή µη των νόµιµων δια-
δικασιών, που είναι ένα θέµα σηµαντικό, αλλά πρέπει να σας πω
ότι δεν είναι το κύριο θέµα το οποίο εµένα προσωπικά µε απασχο-
λεί και νοµίζω και εσάς- αυτό το οποίο µε απασχολεί είναι η διατή-
ρηση αυτού του µνηµείου. Είναι σαφέστατο ότι, αν πακτωθεί ένας
από τους πυλώνες αυτού του νέου στεγάστρου στην τοποθεσία
όπου υπάρχει αυτήν τη στιγµή η αποθήκη οίνου, θα γίνει µία πολύ
σηµαντική καταστροφή. Ήδη έχει γίνει µια ζηµιά -όχι ανεπανόρ-
θωτη, βέβαια-, εφόσον έχουν µετακινηθεί από τον τοίχο αυτής της
αποθήκης κάποιοι λίθοι, διότι έχουν ξεκινήσει οι εργασίες. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να επανέλθω και να σας κάνω πιο σαφή την
ερώτησή µου: Μπορείτε να µας διαβεβαιώσετε ότι αυτή η κατα-
στροφή θα σταµατήσει; Αυτό είναι το πρώτο.

Δεύτερον, έχετε ένα σχέδιο για τη συνολική αποκατάσταση
αυτού του ιστορικού, µε παγκόσµια αξία, µνηµείου, όπως είναι
αυτό το ανάκτορο, το οποίο –επαναλαµβάνω- εκτός από το κύριο
Ανάκτορο του Νέστορα περιέχει το τµήµα το οποίο αφορά τον
πατέρα του Νέστορα, το βορειοανατολικό τµήµα, και επίσης
αυτήν την περίφηµη αποθήκη;

Καταλαβαίνω –και θα κλείσω µε αυτό- ότι ζούµε σε µια περίοδο
κρίσης και προφανώς οι οικονοµικές δυνατότητες είναι περιορι-
σµένες. Νοµίζω, όµως, ότι ακριβώς επειδή ζούµε σε µια περίοδο
κρίσης, πρέπει να είµαστε πάρα πολύ αυστηροί στη διαχείριση
των πόρων και θεωρώ ότι κινήσεις βεβιασµένες, οι οποίες µετά
χρειάζονται µία επανόρθωση, αποτελούν µία σπατάλη. Αυτό το
οποίο περιµένουµε από εσάς, λοιπόν, δεν είναι µία άµεση απο-
κατάσταση του συνόλου αυτού του ανάκτορου, αλλά έναν προ-
γραµµατισµό σαφή, µε τη διαβεβαίωση ότι αυτή η καταστροφή
που έχει αρχίσει και αφορά στην αποθήκη του οίνου δεν θα συ-
νεχιστεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Κύριε
συνάδελφε, θα σας διαβάσω τι αναφέρει στην απάντησή της η
Προϊσταµένη της Γενικής Διεύθυνσης Αναστήλωσης Μουσείων
και Τεχνικών Έργων στο σχετικό χθεσινό έγγραφο που µου απε-
στάλη για τη συγκεκριµένη ερώτηση, µετά και τη σύσκεψη που
πραγµατοποιήθηκε µε τους αρχαιολόγους, τους τεχνικούς και
τους µελετητές του έργου, ώστε να διαπιστωθεί αν απαιτείται
αλλαγή της µελέτης.

«Καµµία απολύτως καταστροφή αρχαίου δεν έχει συντελεστεί.
Εντός της αποθήκης οίνου, όπου κατά χώραν τοποθετείται ένα
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υποστύλωµα, έχουν µε δόκιµο αρχαιολογικό τρόπο αποσπασθεί
δύο πίθοι…». σας το είπα και στην πρωτολογία µου, «…πριν από
οποιαδήποτε εκτέλεση του τεχνικού έργου της θεµελίωσης του
υποστυλώµατος και µε την απόλυτα σύννοµη διοικητική διαδικα-
σία.

Οι µελετητές του έργου φιλότιµα ανταποκρίθηκαν στον απαι-
τούµενο έλεγχο που ζητήθηκε για τυχόν ανάγκη αναθεώρησης
της µελέτης και, παρά τον ήδη εγκατεστηµένο ανάδοχο, διερεύ-
νησαν τη δυνατότητα τροποποίησης του στεγάστρου, µε την
απαλοιφή του εν λόγω υποστυλώµατος. Κατέληξαν δε στην ανε-
πιφύλακτη σύσταση της αποφυγής τροποποίησης του στεγά-
στρου για λόγους επιστηµονικούς αλλά και τεχνικούς. 

Οι υπηρεσίες της γενικής διεύθυνσης µε υπεύθυνη θέση απέ-
ναντι στην προστασία των µνηµείων, µε την επιστηµονική δεον-
τολογία, µε το σύννοµο των ενεργειών τους ανταποκρίθηκαν στη
διερεύνηση της πιθανής ανάγκης επιστηµονικής αναθεώρησης
του θέµατος και πιστεύουν ότι µε το έργο αυτό, ως έχει, θα ανα-
δειχθεί το σηµαντικό αυτό µνηµείο της αρχαιότητας, το Παλάτι
του Νέστορα.».

Κάθε προσπάθεια, λοιπόν, διακοπής της οµαλής εξέλιξης του
έργου θα είναι εις βάρος της προστασίας και της ανάδειξής του.

Σε κάθε περίπτωση ήταν χρήσιµη η διερεύνηση της δυνατότη-
τας εξεύρεσης καλύτερης λύσης για το στέγαστρο. Αν είναι να
στείλουµε ένα µήνυµα απ’ αυτήν την υπόθεση, είναι ότι πρέπει
να ενθαρρύνουµε την έκφραση κάθε ερώτησης, κάθε αµφισβή-
τησης και κάθε βελτιωτικής πρότασης για την ακόµα καλύτερη
προστασία και ανάδειξη της πολιτιστικής µας κληρονοµιάς. 

Κάθε πρόταση εξετάζεται ενδελεχώς στη βάση του κοινού µας
στόχου, που είναι να ανταποκρινόµαστε όσο γίνεται καλύτερα
στη βαριά ευθύνη που έχουµε όλοι µας ως θεµατοφύλακες του
πολιτισµού µας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω

τον λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ορίστε, κύριε Πανα-

γούλη, έχετε τον λόγο.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Θέλω να ξέρω αν θα έρθει ο κύ-

ριος Υπουργός των Οικονοµικών, γιατί είναι η τρίτη φορά, κύριε
Πρόεδρε, που  δεν έρχεται να  απαντήσει σε επίκαιρη ερώτησή
µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Υπάρχουν και άλλες
ερωτήσεις. Θα διαβαστούν όλες κι όταν έρθει η σειρά της δικής
σας ερώτησης, αν θέλετε, θα σας δώσω το λόγο για να κάνετε
το σχόλιό σας, εάν δεν έρθει τελικά ο Υπουργός, που, απ’ ό,τι
βλέπω, δεν θα έρθει. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Προχωρούµε στην

τρίτη µε αριθµό 284/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύ-
κλου του Βουλευτή Α’ Πειραιώς του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή
Αυγή κ. Νικολάου Κούζηλου προς τους Υπουργούς Ναυτιλίας και
Αιγαίου και Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε την αύξηση της ανεργίας των Ελλήνων ναυτικών. 

Θα απαντήσει ο Υπουργός Ναυτιλίας και Αιγαίου κ. Βαρβιτσιώ-
της.

Κύριε Κούζηλε, έχετε τον λόγο για να αναπτύξετε την επίκαιρη
ερώτησή σας. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, σύµφωνα µε στοιχεία του Γραφείου Ευρέσεως

Ναυτικής Εργασίας για το µήνα Σεπτέµβριο του 2013, οι άνεργοι
Έλληνες ναυτικοί που αναζήτησαν εργασία ανέρχονταν στις τέσ-
σερις χιλιάδες. Ο αριθµός αυτός αναµένεται να αυξηθεί στους
επόµενους µήνες µε γεωµετρική πρόοδο, αφού ο ν.4150/2013,
που ψηφίστηκε από την Κυβέρνησή σας, επιτρέπει τη µείωση των
Ελλήνων ναυτικών στα πληρώµατα µέχρι και 40%. Σε γραπτή
ερώτησή µου µε αριθµό πρωτοκόλλου 6611/269 από 2-7-2013 εί-
χατε απαντήσει ότι καταβάλλονται συνεχείς προσπάθειες για την
αντιµετώπιση αυτού του ζητήµατος, στο πλαίσιο των υφιστάµε-
νων δηµοσιονοµικών δυνατοτήτων της χώρας. 

Ερωτάµε: Υπάρχει πρόθεση για αλλαγή της οργανικής σύνθε-
σης των πληρωµάτων προς όφελος των Ελλήνων ναυτικών, από
τη στιγµή που οι υφιστάµενες ρυθµίσεις οδηγούν χιλιάδες Έλ-

ληνες ναυτικούς στην ανεργία και την ανέχεια; 
Ποια τα µέτρα που θα λάβετε για τη δραστική µείωση της

ανεργίας των Ελλήνων ναυτικών; 
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Ο Υπουργός κ. Βαρβιτσιώτης έχει τον λόγο.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι αλήθεια ότι έχει αυξηθεί η ανεργία των ναυτικών, λόγω

της αύξησης της προσφερόµενης εργασίας. Πολλοί άνθρωποι,
που είχαν φύγει από τη θάλασσα, επανέρχονται και επανενεργο-
ποιούν τα ναυτικά τους φυλλάδια, γιατί δεν βρίσκουν δουλειά
στην ξηρά. 

Για εµάς, αυτό που είναι το κύριο µέληµά µας είναι να αναβαθ-
µίσουµε και να δώσουµε περισσότερες δυνατότητες στους
σπουδαστές που βρίσκονται στις Ακαδηµίες Εµπορικού Ναυτι-
κού να ολοκληρώσουν τις σπουδές τους. Γι’ αυτόν το λόγο, άλ-
λωστε, προχωρήσαµε σε µια συµφωνία µε την ΠΝΟ και την
Ένωση Ελλήνων Εφοπλιστών, ώστε να µπορούν να ναυτολο-
γούνται και να παίρνουν προσόντα, όχι µόνο στα πλοία υπό ελ-
ληνική σηµαία, που είναι περίπου οκτακόσια ενενήντα, αλλά και
στα ελληνόκτητα πλοία υπό ξένη σηµαία, που είναι περίπου
άλλες δύο χιλιάδες. Έτσι, δίνουµε τη δυνατότητα περισσότερης
απασχόλησης. Δίνουµε, δηλαδή, τη δυνατότητα να επανδρώ-
σουν πολλή περισσότερα πλοία. Πιστεύουµε ότι, µόλις εκδοθεί
η συγκεκριµένη υπουργική απόφαση, θα λύσουµε ένα χρόνιο
πρόβληµα. 

Ο νόµος στον οποίον αναφέρεστε έκανε δυο ρυθµίσεις: Ανα-
φέρει ότι στα πλοία της ακτοπλοΐας που κάνουν εσωτερικούς
πλόες το ξενοδοχειακό προσωπικό -και µόνο- τους χειµερινούς
µήνες θα µπορεί να µειωθεί. Θέλουµε να δούµε τα αποτελέσµατα
τελικά αυτού του νόµου, επειδή άρχισε να εφαρµόζεται, µόλις,
από την 1η Νοεµβρίου. 

Σε ό,τι αφορά στα πλοία που κάνουν τις γραµµές Ελλάδος-Ιτα-
λίας, στα οποία επήλθε η µείωση των οργανικών συνθέσεων πε-
ρίπου κατά 40%, θέλω να σας πω ότι όχι µόνο δεν µειώθηκαν οι
θέσεις απασχόλησης, αλλά αυξήθηκαν. Δηλαδή, τα στοιχεία που
είχαµε µέχρι και τον Σεπτέµβριο στη διάθεσή µας είναι ότι αυξή-
θηκαν κατά τι οι απασχολούµενοι ναυτικοί, σε σχέση µε αυτούς
που προβλέπονταν από τις οργανικές συνθέσεις. 

Εµείς προχωράµε στην ενίσχυση της ναυτικής εργασίας και
προχωράµε µε δυο βασικές ρυθµίσεις.

Πρώτα απ’ όλα, αναβαθµίζουµε το ΓΕΝΕ, το Γραφείο Ευρέ-
σεως Ναυτικής Εργασίας, µέσα από την ενσωµάτωσή του στον
Οίκο Ναύτου, ώστε να παρέχουµε πιο ολοκληρωµένες υπηρε-
σίες: Και να κάνουµε µείωση στο διοικητικό κόστος, αλλά και να
έχουµε καλύτερες υπηρεσίες προς τους ναυτικούς µας. 

Το δεύτερο το οποίο κάνουµε είναι µια αναβάθµιση στη ναυ-
τική εκπαίδευση. Η αναβάθµιση της ναυτικής εκπαίδευσης γίνε-
ται µέσα από την αναβάθµιση, κατ’ αρχάς, των ίδιων των σχολών.

Η δική µας στόχευση είναι µέχρι την άνοιξη να έχουµε παρου-
σιάσει ένα συνολικό σχέδιο αναµόρφωσης της ναυτικής εκπαί-
δευσης, γιατί είναι αµαρτία σε µία χρονιά όπου έρχονται πλέον
µαθητές του «17» και του «18» στις Ακαδηµίες Εµπορικού Ναυτι-
κού, να µην µπορούν να αξιοποιηθούν αυτά τα παιδιά.

Από την πλευρά µας βρισκόµαστε, ήδη, σε συνεργασία µε τα
ΤΕΙ, µε το Πολυτεχνείο, ώστε να ανοίξουµε το επάγγελµα του
ναυτικού και σε άλλες κατηγορίες, όπως παραδείγµατος χάριν
στους ηλεκτρονικούς. Σήµερα, εξάλλου, τα πλοία έχουν εξελιχ-
θεί. Χρειάζονται ηλεκτρονικοί πάνω σε αυτά. 

Και, βεβαίως, πρέπει να δούµε πώς θα µπορέσουµε να αξιο-
ποιήσουµε τη δύναµη και τον πλούτο του ελληνικού στόλου. 

Δεν είναι εύκολη η διαδικασία και δεν θα δούµε δραµατικά
αποτελέσµατα σε ένα βράδυ. Είµαι βέβαιος, όµως, ότι σε αυτήν
τη διαδικασία, µε τη συνδροµή, επαναλαµβάνω, και της ΠΝΟ και
της Ενώσεως Ελλήνων Εφοπλιστών, στο τέλος της πορείας θα
µπορέσουµε να δούµε πολύ περισσότερες θέσεις απασχόλησης
για τους Έλληνες ναυτικούς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Κούζηλος έχει
τον λόγο.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Σχετικά µε την οργανική σύνθεση πληρωµάτων δεν απαντή-

σατε. Το λέω αυτό, γιατί στην ερώτηση που σας κάναµε, η απάν-
τησή σας έχει στηριχτεί στο ότι θέλετε να εντάξετε περισσότερα
πλοία στο ελληνικό νηολόγιο. Με έναν πρόχειρο υπολογισµό, αν
σε ένα χρόνο ενταχθούν παραδείγµατος χάριν είκοσι πλοία, αυτό
σηµαίνει εκατόν πενήντα το πολύ διακόσιες θέσεις αξιωµατικών.
Άρα, σε σχέση µε το πρόβληµα -τέσσερις χιλιάδες, σύµφωνα µε
τα επίσηµα στοιχεία του ΓΕΝΕ- οι θέσεις αυτές δεν είναι τίποτα. 

Επίσης, πρέπει να λάβουµε υπ’ όψιν και τις δηµοσιονοµικές δυ-
νατότητες της χώρας. Θα ήθελα να σας παραπέµψω και σε µία
δήλωση που είχατε κάνει στη συνάντησή σας µε την ΟΜΥΛΕ τον
Αύγουστο: «Η συνταγή των περικοπών των µισθών και της υπερ-
φορολόγησης έχει αποτύχει». Άρα, µήπως -και βάσει αυτής της
δήλωσής σας- θα πρέπει για όσους θα έχουν το ροζ χαρτάκι του
ΓΕΝΕ, δηλαδή την κάρτα ανεργίας των ναυτικών, να υπάρχουν
από κάποια πρόσθετα µέτρα; Για παράδειγµα, να απαγορευτούν
οι πλειστηριασµοί για όσο είναι στο ΓΕΝΕ, στο ταµείο ανεργίας,
να υπάρχει µια απαλλαγή από τη φορολογία. Ξέρετε αυτήν τη
στιγµή πόσο έχει αυξηθεί η φορολογία των Ελλήνων ναυτικών;
Επίσης, να µη διακόπτεται το ρεύµα, το τηλέφωνο, το νερό. 

Δεν ξέρω αν έχετε κάποια στοιχεία πρόχειρα για το πρό-
γραµµα «Νέαρχος».  Αυτήν τη στιγµή δεν ξέρουµε τα αποτελέ-
σµατά του. 

Μόνο το ελληνικό νηολόγιο δεν µπορεί να συνεισφέρει. Άρα,
πιστεύουµε ότι θα πρέπει να αλλάξει η οργανική σύνθεση και στα
ποντοπόρα πλοία και γενικά σε όλη τη ναυτιλία. Παραδείγµατος
χάριν, ένα πλοίο αυτήν τη στιγµή µε σαράντα χιλιάδες κόρους,
µε ένα πλήρωµα δώδεκα µε δεκατέσσερις ναυτικούς, αντιστοιχεί
σε τέσσερις το πολύ έξι Έλληνες ναυτικούς.  Οπότε µε µία αύ-
ξηση της οργανικής σύνθεσης πληρωµάτων, ώστε να µπορούν
να είναι Έλληνες ναυτικοί, αυτοµάτως ανακουφίζεται ένα µεγάλο
ποσοστό της ανέργων. 

Και δεν θα πρέπει να κοιτάξουµε µόνο τους αξιωµατικούς αλλά
και τα πληρώµατα που πονάνε αυτήν τη στιγµή περισσότερο. Τα
στοιχεία του ΓΕΝΕ δείχνουν µία πάρα πολύ µεγάλη αύξηση ανερ-
γίας στα πληρώµατα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός

έχει τον λόγο.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Κύριε Πρόεδρε, όντως πιστεύω ότι µέσα από τις περικο-
πές των µισθών και την αύξηση της φορολογίας δεν λύνουµε
βασικά προβλήµατα.

Θα σας πω, όµως, ότι στους ναυτικούς δεν έχει γίνει περικοπή
των µισθών. Μάλιστα, σύµφωνα µε τη συλλογική σύµβαση που
υπάρχει στην ακτοπλοΐα -γιατί αυτή είναι η ενεργή συλλογική
σύµβαση, δεν υπάρχει στην ποντοπόρο ναυτιλία ενεργή συλλο-
γική σύµβαση- ο µισθός δεν έχει πέσει καθόλου από την εποχή
που µπήκαµε στην κρίση. 

Προσέξτε τι µπορεί να γίνει, αν βάλουµε υποχρεωτικά περισ-
σότερους στα ελληνικά πλοία. Το µόνο που θα κάνουµε, είναι ου-
σιαστικά να επιβαρύνουµε το κόστος του ελληνικού πλοίου και,
τελικά, να δηµιουργήσουµε τάσεις φυγής από την ελληνική ση-
µαία. 

Μπορούµε, όµως, να κάνουµε το αντίστροφο. Μπορούµε να
δηµιουργήσουµε τις προϋποθέσεις -και αυτό προσπαθούµε- να
ναυτολογούνται Έλληνες στα ελληνόκτητα πλοία υπό ξένη ση-
µαία. Και αυτό προσπαθούµε, διότι τελικά το κύριο κοµµάτι του
στόλου µας, του ελληνόκτητου στόλου, είναι υπό ξένη σηµαία
και όχι υπό ελληνική. 

Συµφωνώ µαζί σας ότι η προσπάθειά µας πρέπει να είναι -και
θα είναι- να προσελκύσουµε περισσότερα πλοία στην ελληνική
σηµαία. 

Και σε αυτήν την κατεύθυνση προσπαθούµε να κάνουµε τις
υπηρεσίες µας πιο φθηνές, πιο λειτουργικές. 

Χθες παρουσίασα το νέο οργανόγραµµα και οργανισµό του
Υπουργείου που στοχεύει ακριβώς σε αυτό, να γίνουµε, δηλαδή,
πιο ανταγωνιστικοί. Διότι υπάρχει ένα ανταγωνιστικό πλεονέ-
κτηµα στην ελληνική πλοιοκτησία. Η διαχείριση του πλοίου, του
ελληνόκτητου, είναι 20% φθηνότερη από οποιαδήποτε άλλο

πλοίο στον κόσµο. Όταν, όµως, µπαίνει ελληνικό πλήρωµα, αυτό
το ανταγωνιστικό πλεονέκτηµα χάνεται. 

Άρα, πρέπει να βρούµε µια ισορροπία σε αυτά τα δύο πράγ-
µατα, η οποία τι θα κάνει; Πρώτα από όλα θα δηµιουργεί θέσεις
απασχόλησης στη θάλασσα. Και δεύτερον, θα δίνει τη δυνατό-
τητα στους νέους που έρχονται στο ναυτικό επάγγελµα. 

Ξέρετε κάτι; Πρέπει να στοχεύσουµε στην ποιοτική ναυτιλία.
Και ποιοτική ναυτιλία σηµαίνει αξιωµατικοί. Δεν σηµαίνει αναγ-
καστικά ότι θα πρέπει να επανέλθουµε στη λογική των ναυτών,
των λοστρόµων ή οποιονδήποτε άλλων. Χρειαζόµαστε τους αξιω-
µατικούς, χρειαζόµαστε τα παιδιά µε προσόντα. 

Σήµερα, στις Ακαδηµίες Εµπορικού Ναυτικού έχουµε, ίσως,
την καλύτερη φουρνιά που µπήκε ποτέ. 

Σε αυτά, λοιπόν, τα παιδιά πρέπει να δώσουµε την ευκαιρία να
βγουν γρήγορα στη θάλασσα και να µην περάσουν από όλη
αυτήν τη διαδικασία την οποία περνούσαν οι παλαιότεροι, που
δεν έβρισκαν τα µπάρκα τους.

Εγώ είµαι ανοιχτός σε γόνιµες προτάσεις και σε ανθρώπους,
όπως εσείς, που γνωρίζετε τα θέµατα του τοµέα Εµπορικής Ναυ-
τιλίας. Σε προτάσεις, δηλαδή, που θα στοχεύουν να γίνουµε πιο
λειτουργικοί και να εξυπηρετήσουµε καλύτερα τόσο το πλοίο,
όσο και τους ναυτικούς µας. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς, κύριε Υπουργέ.
Η τέταρτη µε αριθµό 274/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση δευ-

τέρου κύκλου της Βουλευτού Β’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατι-
κής Αριστεράς κ. Αικατερίνης Μάρκου προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
τη σχεδιαζόµενη όδευση του αδριατικού αγωγού φυσικού αερίου
(ΤΑΡ) από τα Τενάγη Φιλίππων δεν συζητείται λόγω κωλύµατος
της κυρίας Βουλευτού και διαγράφεται. 

Η δεύτερη µε αριθµό 277/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση δευ-
τέρου κύκλου της Βουλευτού Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Δέ-
σποινας Χαραλαµπίδου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τις καθυστερήσεις στην έγ-
κριση αιτήσεων συνταξιοδότησης ασφαλισµένων µητέρων ανή-
λικων τέκνων δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Η πρώτη µε αριθµό 268/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου της Βουλευτού Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Φωτεινής Πιπιλή προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη
µείωση του κόστους των ανεξάρτητων αρχών δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Η έκτη µε αριθµό 280/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
για τους εργαζόµενους της «Olympic Handling» δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Βλέπω και σήµερα έχουµε την αρνητική όψη του Κοινοβουλίου
σε ό,τι αφορά το θέµα αυτό. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι απαράδεκτο, κύριε Πρό-
εδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Βεβαίως, είναι απα-
ράδεκτο. 

Η πέµπτη µε αριθµό 273/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Ευβοίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς
κ. Δηµητρίου Αναγνωστάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχε-
τικά µε την κατάργηση της επιτροπής επίλυσης φορολογικών
διαφορών του άρθρου 70Α δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Η τέταρτη µε αριθµό 283/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Σερρών του Λαϊκού Συνδέσµου –
Χρυσή Αυγή κ. Αρτέµιου Ματθαιόπουλου προς του Υπουργούς
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Ανάπτυξης
και Ανταγωνιστικότητας, σχετικά µε την αύξηση της ανεργίας και
την ανάγκη ύπαρξης προϋποθέσεων για τη δηµιουργία νέων θέ-
σεων εργασίας δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται. 
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Η τρίτη µε αριθµό 271/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Ιωαννίνων του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Μιχαήλ Κασσή προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την ανάγκη ένταξης του Νοµού Ιωαννίνων στην Α’
Ζώνη για το επίδοµα του πετρελαίου θέρµανσης δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Η δεύτερη µε αριθµό 276/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Ευστάθιου
Παναγούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την οµο-
λογία του γραφείου εσωτερικού ελέγχου του Διεθνούς Νοµισµα-
τικού Ταµείου ότι το ελληνικό µνηµόνιο του 2010 δεν πληρούσε
τους όρους του καταστατικού του Ταµείου δεν συζητείται λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον
λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Παναγούλη,
έχετε τον λόγο. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι η τρίτη
φορά που κάνω αυτήν την επίκαιρη ερώτηση για το µνηµόνιο της
καταστροφής και η τέταρτη ή η πέµπτη φορά που έχω κάνει άλλη
ερώτηση για να ενεχυροδανειστήρια και ο κύριος Υπουργός Οι-
κονοµικών δεν εµφανίζεται να απαντήσει. 

Θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να πω τούτο: Για να λειτουργήσει
το Κοινοβούλιο έχουν δοθεί µεγάλοι αγώνες από πολλούς που
βρίσκονται σε αυτήν την Αίθουσα. 

Ο κ. Στουρνάρας επιδεικτικά περιφρονεί το Κοινοβούλιο.
Κύριε Πρόεδρε, µήπως θα πρέπει το Προεδρείο να κάνει µία

υπηρεσία, ώστε, όταν για δεύτερη ή τρίτη φορά δεν εµφανίζεται
ο Υπουργός, να γίνεται βιαία προσαγωγή; Εκεί θα φθάσουµε!

Είναι απαράδεκτη η κατάσταση που εµφανίζει ο κοινοβουλευ-
τικός έλεγχος, κύριε Πρόεδρε. Το έχετε τονίσει εξάλλου και
εσείς και άλλοι Πρόεδροι ότι οι Υπουργοί περιφρονούν το Κοι-
νοβούλιο. Σήµερα διαβάσατε δέκα ή δώδεκα επίκαιρες ερωτή-
σεις και οι Υπουργοί δεν έχουν εµφανιστεί. 

Θα ήθελα να σας παρακαλέσω να διαβιβάσετε στην Κυβέρ-
νηση ότι αυτό το φαινόµενο που παρουσιάζεται στη Βουλή είναι
βούτυρο στο ψωµί σε όλους τους εχθρούς της κοινοβουλευτικής
δηµοκρατίας. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστώ και εγώ. 
Εγώ θα το διαβιβάσω στη Διάσκεψη των Προέδρων. Η Κυβέρ-

νηση θα έπρεπε να είναι εδώ να ακούει. Κακώς δεν είναι. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Είναι τα άδεια υπουργικά έδρανα,
κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Γνωρίζετε ότι το
θέτω όχι µόνο εγώ, είναι οµόφωνη άποψη της Διάσκεψης των
Προέδρων. 

Σήµερα πληροφορούµαι πάντως ότι ο κ. Στουρνάρας είναι στις
Βρυξέλλες για το ECOFIN. Πρέπει να αναγνωρίσουµε ότι ο
Υπουργός Οικονοµικών έχει αυξηµένες υποχρεώσεις στο εξωτε-
ρικό. 

Αυτό, όµως, που ίσως µπορούµε να δούµε και µε τις υπηρεσίες
εδώ είναι,  όπως τώρα δεν συζητείται µία ερώτηση, να επανέρ-
χεται η ερώτηση σε ηµέρα που θα είναι παρών ο Υπουργός. Δεν
έχει νόηµα να επανέρχεται όταν γνωρίζουµε ότι λείπει ο Υπουρ-
γός. Αν είναι εφικτό αυτό, παρακαλώ να το δουν και οι υπηρε-
σίες, να υπάρχει συνεννόηση ή να έρθει ένας Υφυπουργός. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Υπάρχουν και Υφυπουργοί, κύριε
Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ορισµένοι Βουλευ-
τές εκφράζουν ένσταση σε αυτό. 

Όµως, αν εσείς δεν έχετε αντίρρηση, µπορεί να έρθει ένας
Υφυπουργός να δώσει την απάντηση της Κυβέρνησης. Η Κυβέρ-
νηση απαντάει, δεν απαντάει προσωπικά ο άλφα ή ο βήτα Υπουρ-
γός. 

Άρα, καταγράφονται στα Πρακτικά οι σχετικές παρατηρήσεις
και θα δούµε στην επόµενη περίοδο, αν θα µπορέσει να αποδώ-
σει αυτό το µέτρο. 

Επίσης, για να ολοκληρώσουµε τον κατάλογο, η πρώτη µε
αριθµό 267/19-11-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του
Βουλευτή Μεσσηνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Λαµπρό-
πουλου προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε την κατασκευή του τµήµατος «Πάτρα-Πύργος-Τσα-
κώνα» της Ολυµπίας Οδού, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων. 
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 10.40’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή Δευτέρα 25 Νοεµβρίου 2013 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζή- τηση επίκαιρων ερωτήσεων, σύµφωνα µε την ηµε-
ρήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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